



LEVEL 2

Story #5: Your relatives are weird! 你的親戚好奇怪!

Essential Question

感覺別人很「奇怪」時，是他們真的很奇怪，還是他們跟我不一樣？

Are other people “weird” or are they simply different from me?

Pre-Reading Discussion Questions

Qn	English	中文
1	Who has weird relatives?	誰有奇怪的親戚？
2	What makes them weird?	你為什麼覺得他們很奇怪？
3	Have you ever thought that a group of people were “weird”?	你有沒有遇過一群「很怪」的人？
4	What felt weird to you?	你為什麼覺得他們很怪呢？
5	Have you ever been thought to be weird? How did that make you feel?	有沒有人認為你很怪？你當下有什麼感受呢？

During-Reading Discussion Questions

Qn	English	中文
1	(Page 1) What do you think Baozi’s family is going to look like?	(第 1 頁) 你覺得包子的親戚會長怎樣？
2	(Page 5) What do you think of Baozi’s family?	(第 5 頁) 你喜歡包子的親戚嗎？
3	(Page 9) What do you think of Xiajiao’s behaviour?	(第 9 頁) 你對於蝦餃的言行舉止有什麼看法？
4	(Page 9) How do you think Baozi and Shaomai are feeling now?	(第 9 頁) 你覺得包子和燒賣現在有什麼感受？
5	(Page 14) Do you think Shaomai is right?	(第 14 頁) 你認為燒賣說得對嗎？
6	(Page 18) What do you think Xiajiao and Shaomai’s family is going to look like?	(第 18 頁) 你覺得蝦餃和燒賣的親戚會長什麼樣子？
7	(Page 20) What do you think of Xiajiao and Shaomai’s family?	(第 20 頁) 你喜歡蝦餃和燒賣的親戚嗎？

Post-Reading Discussion Questions

Qn	English	中文
1	What do you think of Xiajiao's behavior?	你對於蝦餃的行為有什麼看法？
2	What do you think is the message of the story?	你認為這個故事想傳達的訊息是什麼？
3	Have you ever found someone else's name strange?	你有沒有曾經覺得別人的名字很怪？
4	What did you do when you found their name strange?	如果有，你當時有什麼反應？
5	Has anyone ever thought your name strange or mispronounced your name? How did that make you feel?	有沒有人曾經覺得你的名字很奇怪或把你的名字講錯？你當時有什麼感受呢？
6	When we meet people whom we find "weird", how can we be respectful?	當我們遇到我們認為「很怪」的人時，我們該如何表達尊重呢？